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Šta sve poskupljuje od danas (1.JANUARA) 

https://nova.rs/vesti/biznis/sta-sve-poskupljuje-od-danas/ 

Stigla je Nova godina, a sa njom i nove cene. Tako su već od danas veće cene cigareta, TV 
pretplate, PCR testova, kao i porez na imovinu. U 2021. nas očekuju i novi poreski nameti, kao i 
poskupljenje struje. Građane Beograda i Kragujevca očekuje i poskupljenje vode. 

Nove cene cigareta i duvana 

Cigarete su, od januara, skuplje za 10 dinara po paklici. 

Predviđeno je da akcizno opterećenje za cigarete sa sadašnjih 70 evra do 2025. godine dosegne 
minimum koji postoji u Evropskoj uniji od 90 evra. 

Skuplja pretplata za RTS 

Od januara će biti skuplja i pretplata za javni servis – za RTS i RTV ćemo, umesto 255 dinara, 
mesečno plaćati 299 dinara. 

To je definisano Predlogom zakona o izmenama zakona o privremenom utvrđivanju načina 
naplate takse za javni medijski servis koji je ušao u skupštinsku proceduru 27. novembra. 

Drastično veća cena PCR testova 

Ubedljivo najveće poskupljenje odnosi se na PCR testove za koronavirus. 

Njihova cena od januara raste čak 50 procenata – sa 6.000 na 9.000 dinara. I nema veze 
što  upućeni navode da je cena ovog testa u nabavci višestruko niža – ko hoće da proveri svoje 
sumnje na koronu mimo kovid ambulante, moraće da plati 9.000 dinara. 

Isto važi i za one koji, bilo da to sami žele ili im poslodavac traži, posle preležane bolesti hoće da 
se testiraju da bi u kolektiv mogli da se vrate sigurni da više nisu zaraženi. 

Cena te sigurnosti je, opet – 9.000 dinara. 

Novi porezi  

Čekaju nas i porezi koje do sada nismo plaćali. Tako će građani koji u dvorištima imaju 
kotlarnice, šupe, bunare, golubarnike, cisterne… na njih plaćati porez kao na garažu. Iz 
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oporezivanja su izostavljeni objekti koji služe za proizvodnju hrane, poput svinjaca, kokošinjaca, 
pušnica, objekata za traktore, za stočnu hranu… 

Radnici na internetu, ili frilenseri, takođe (mada je ova naplata već krenula) treba da plaćaju 
poreze koji im do sada nisu bili obračunavani. 

Nijednom tokom proteklih godina frilenseri nisu mogli na šalterima Poreske uprave da dobiju 
odgovor kako treba da obračunaju porez na novac koji prihoduju preko interneta iz inostranstva. 
Sada dobijaju rešenja po osnovu kojih treba, u roku od 15 dana da uplate porez na ime prihoda iz 
prethodnih pet godina. 

Na zahteve frilensera za pregovorima, ni Ministarstvo finansija, ni Poreska uprava – ne 
odgovaraju. 

Veći porez na imovinu 

Povećaće se i iznosi poreza na imovinu koji uveliko plaćamo. U Beogradu će porez biti veći za 
oko šest odsto, u proseku, a u Kragujevcu za čak 33 odsto! 

Obrazloženje lokalnih vlasti za ovoliki porast poreza u Kragujevcu je da ovaj grad ne može da 
očekuje pomoć iz državanog budžeta “u koji svi građani Srbije uplaćuju porez po stopi od 0,4 
odsto, dok je u Kragujevcu ta stopa 0,3 odsto”. Zato je podignuta stopa i u ovom gradu… 

Nove cene bankovih usluga 

Dva moratorijuma i treći koji je na snazi svakako utiču i na poslovanje banaka, koje takođe nije 
zaobišla kovid kriza. 

Pojedine banke već uveliko klijentima na mejl šalju nove cenovnike svojih usluga. Nove cene 
važiće, uglavnom od Nove godine. Tako se uvećavaju mesečni troškovi održavanja računa, 
usluge korišćenja tuđih bankomata, provizija za uplate na tuđi račun, reizdavanje izgubljenih 
kartica. 

Moguće poskupljenje benzina 

Od Nove godine verovatno će nas dočekati i za nekoliko dinara skuplji benzin na pumpama. Pošto 
cene svetske nafte rastu, za očekivati je da se to odrazi i na cenovnike u Srbiji. 

Nove cene struje 

Električna energija u Srbiji poskupljuje od 1. februara za 3,4 odsto. 

Agencija za energetiku je saopštila da je odobrila Elektroprivredi Srbije povećanje cena električne 
energije te će prosečni računi za struju biti uvećani za 122 dinara. 

S obzirom da je u ovom trenutku prosečan račun za struju 3.600 dinara, od 1. februara skočiće na 
3.722 dinara. 

Međutim, prema poslednjim informacijama, čini se da će poskupljenje biti znatno veće od 
pomenutog proseka pošto država podiže naknadu za podsticaj povlašćenih proizvošača električne 
energije sa trenutnih 0,093 na čak 0,437 dinara po utrošenom kilovatu. 

Posle smeća skuplja i voda 

Kragujevčani i Beograđani, plaćaće od januara skuplju vodu. 
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Naplata ide preko “Infostana”, a cena za isporučenu vodu i odvođenje otpadnih voda za sve 
kategorije potrošača, biće, kako navode u JKP “Beogradski vodovod i kanalizacija”, povećana za 
pet odsto od prvog dana 2021. godine. 

Cena kubnog metra isporučene vode za domaćinstva i sportko-rekreativne centre biće 59,46 
dinara, odnosno 24,04 dinara za odvođenje otpadnih voda. Za stavku “ostali potrošači” cena vode 
biće 98,40 dinara, a za kanalizaciju 52,95 dinara. 

Inače, računi Infostana za Beograđane su krajem prošle godine postali veći – za novembar je 
porastao trošak odvoženja smeća. Tako domaćinstva već plaćaju ovu uslugu dinar više po 
kvadratu – 6,6 dinara, dok je poskupljenje za ostale bilo 2,6 dinara po kvadratnom metru. 
Poskupelo je i za paušalce. 

Usluga odvoženja smeća u Kragujevcu od danas poskuljuje, kao i parkiranje. 

 

INTERVJU Zoran Drakulić: Očekujem znatno više 
otpuštanja 

https://nova.rs/vesti/biznis/intervju-zoran-drakulic-ocekujem-znatno-vise-otpustanja/ 

Još letos je Zoran Drakulić, predsednik Srpskog poslovnog kluba "Privrednik", u razgovoru za 
Nova.rs istakao da nije optimista po pitanju brzog oporavka privrede od posledica pandemije 
virusa korona, najavljujući da ćemo dubinu krize videti tek krajem 2020. Pola godine kasnije, 
sumirajući rezultate za nama, Drakulić navodi da su njegova predviđanja, na žalost, bila - tačna. 

“Danas vidimo da je dubina krize velika, imajući u vidu da je broj obolelih u odnosu na početak 
pandemije desetinu puta veći. Ovim se postavlja i pitanje celishodnosti uvođenja vanrednog stanja 
na početku pandemije, jer je to donelo dodatne negativne efekte po našu privredu. 

Mišljenja sam, kao i mnogi ekonomski analitičari, da će oporavak biti višegodišnji. Tu pre svega 
mislim na 2021. godinu koja će posebno u prvom i u drugom kvartalu pokazati negativne efekte. 
Ovo se pre svega odnosi na našu ekonomiju s obzirom da smo iscrpeli sredstva kojima bismo 
mogli dodatno da intervenišemo. 

Zemlje Evropske zajednice, SAD i drugih velikih ekonomija, tek sada opredeljuju dodatna sredstva 
kojima će intervenisati u privredi u narednom periodu. Navešću i primer Hrvatske koja treba da 
dobije 12,2 milijarde evra pomoći od EU”, kaže Zoran Drakulić  za Nova.rs. 

– Da li vas je (i druge privrednike) bilo ko iz Vlade Srbije od marta do danas kontaktirao i 
razgovarao sa vama oko neophodnih mera za oporavak privrede pogođene pandemijom? Ako nije 
– šta biste im rekli da je stav privrednika? 

Nas iz Privrednika nije niko kontaktirao po tom pitanju, ne znam da li je bilo kontakata sa 
pojedinim našim članovima. Smatram da smo mogli mnogo da pomognemo, jer se radi o Klubu 
koji okuplja najveći deo velike privrede u Srbiji. 
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Naš stav bi bio da mora hitno da se napravi strategija za period od 2021. do 2025. godine i da se 
mora naći način da se dodatno stimuliše privreda, jer će problem likvidnosti i otpuštanja radnika 
biti veliki. 

Kako ocenjujete mere koje je država do sada donela u cilju pomoći privrednicima tokom 
pandemije? 

Smatram da su mere bile primerene veličini naših mogućnosti. Određene mere bile su više 
političke nego ekonomske, tu pre svega mislim na “helikopter novac” od 100 evra koji je podeljen 
građanima Srbije. 

Takođe, smatram da su u drugom paketu mere mogle biti selektivnije. U prvom paketu to nije bilo 
moguće s obzirom na hitnost intervencije prema privredi. 

Hteo bih da pohvalim ulogu NBS koja je doprinela najboljoj meri prema privredi, a to je odlaganje 
obaveza otplate kredita i koja je u ovim teškim vremenima uspela da svede referentnu kamatnu 
stopu na jedan odsto, što je rezultiralo jeftinijem zaduživanju domaće privrede kod banaka. 

– Ima mnogo zaboravljenih u tim merama? 

Definitivno ima, ali to je posledica veličine kase koju smo imali, tu pre svega mislim na hotelijere, 
ugostitelje, prevoznike itd. 

Očekuju li nas u 2021. masovna otpuštanja radnika? Je li to moguće izbeći? A eventualni socijalni 
nemiri koje ste ranije pominjali kao moguću posledicu krize? 

Očekujem znatno veći procenat otpuštanja radnika u prvom kvartalu, s obzirom da to nije bilo 
moguće ranije zbog pomoći koja je dobijena od države. To se može izbeći samo novim paketom 
mera za koje mi nemamo mogućnosti. Socijalni nemiri biće uslovljeni brojem otpuštenih radnika i 
beznađem u kojem će se naći. 

Može li se izmeriti dosadašnja šteta koju su privrednici pretrpeli – i kroz smanjenja broja 
zaposlenih i kroz umanjenje prihoda, gubitak tržišta, propadanje biznisa…? 

U ovom trenutku teško je izmeriti dosadašnju štetu. To ćemo moći da procenjujemo nakon 
završetka krize. 

Koji je vaš stav po pitanju državne pomoći i davanjima za oporavak javnih preduzeća, ali i Er 
Srbije kojoj je bez državne intervencije, zbog velikih gubitaka pretila sudbina Montenegro erlajnsa? 

Nažalost, teško je u ovom trenutku govoriti o Er Srbiji jer ne raspolažemo svim podacima koji su 
zavijeni tajnim ugovorima i veličinom pomoći koje daje država. 

Ono što je bitno jeste odnos Etihada i naše države u ovoj kompaniji koji se hitno mora redefinisati. 
Ne može jedna strana da daje novac, a da odnos vlasništva u kompaniji ostaje isti. Kada se to 
promeni i utvrdi tačna količina novca koja je data u poslednjih pet, šest godina, treba preispitati 
opravdanost opstanka ove kompanije. 

Koliko je meni poznato teško je da avio komapanije opstanu na tržištu od sedam miliona 
stanovnika, jer je u teoriji uvek bilo govora o tome da za srednju kompaniju i njen opstanak, treba 
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minimalno tržište od 20 miliona stanovnika. Tako da je verovatno budućnost naše avio kompanije 
vezana za šira regionalna povezivanja. 

Privrednici su vam poklonili poverenje i izabrani ste, treći put za redom, na mesto predsednika 
Srpskog poslovnog kluba “Privrednik”. U saopštenju izdatom tim povodom, Srpski poslovni klub 
naveo je, između ostalog i da će se “članovi zalagati za maksimalnu uključenost realnog sektora u 
procese definisanja konkretnih politika i mera”. S obzirom da “Privrednik” okuplja vodeće srpske 
privrednike – koliko država čuje njihov glas? 

Izuzetna mi je čast što sam dobio jednoglasno poverenje članova Kluba Privrednik za treći 
mandat. Uspeli smo da postignemo prisnije i kvalitenije odnose između članova Kluba, što nije bilo 
lako imajući u vidu raznolikosti i jačinu pojedinih članova Kluba. 

Ono čime nisam zadovoljan je to što je i dalje ostala velika praznina u dijalogu između nas u 
realnom sektoru i države. Dokle god to bude tako i naša privreda će da tavori, jer nema velikog 
rasta srpske privrede bez poverenja i rasta domaćih malih, srednjih i velikih firmi. 

Porazan je podatak da su investicije srpskih privrednih subjekata u 2019. godine pale za 40 posto, 
a u 2020. za dodatnih 50 odsto u donosu na prošlu godinu. 

Novi protest frilensera: Traže pregovore i obustavu naplate 

https://nova.rs/vesti/biznis/novi-protest-frilensera-traze-pregovore-i-obustavu-naplate/ 

Udruženje radnika na internetu zakazalo je novi protest ispred Skupštine za subotu 16. januara u 
15 časova. Kako je saopštilo ovo udruženje, frilenseri će protestovati kako bi "iskazali 
nezadovoljstvo i rekli ne pljački radnika na internetu". 

“Država je kroz delovanje Poreske uprave ugrozila egzistenciju i budućnost desetine hiljada 
porodica radnika na internetu. Optužuju nas da smo utajivači poreza, da tražimo povlašćen 
položaj, svađaju nas sa drugima. Pozivaju se na zakon donet pre 20 godina prema kojem nismo 
niko – ni radnici, ni zaposleni, ni poslodavci. Ne daju nam da budemo jednaki sa drugima”, 
ukazalo je Udruženje. 

Kako ističu, od Poreske uprave su radnici na internetu dobili “na hiljade čestitki”. 

“Poreska uprava najavljuje da tek kreću na nas. Usred pandemije žele da nam uzmu i do 80 odsto 
svega što smo zaradili u proteklih pet godina”, navodi Udruženje. 

Njihovi zahtevi ostaju isti: obustava naplate i pregovori sa Ministarstvom finansija i Poreskom 
upravom. 

Kako je Nova.rs već pisala, dok radnici na internetu protestuju zahtevajući da sednu za sto sa 
Poreskom upravom i Ministarstvom finansija i konačno reše način na koji će ovi ljudi plaćati 
poreze na prihode iz inostranstva, na adrese su već počele da im stižu i prve opomene uz pretnju 
– prinudnom naplatom. 

Miran Pogačar, predsednik Udruženja radnika na internetu za Nova.rs je rekao da ipak očekuje da 
Poreska uprava neće još krenuti u prinudnu naplatu. 
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“Ali, ovo smatram još jednim vidom pritiska na sve nas. Oni pokušavaju da stvore što jači pritisak 
na ljude, da se sami prijavljuju i da podlegnu trenutnoj  poreskoj kontroli i načinu na koji se sve ovo 
radi”, navodi Pogačar. 

 

Sve o 29 javnih nabavki RTS obavljenih “mimo zakona” 

https://nova.rs/vesti/biznis/sve-o-29-javnih-nabavki-rts-obavljenih-mimo-zakona/ 

Ukupno 29 nabavki, "teških" 72,9 miliona dinara, koje je Radio televizija Srbije sprovela 2018. 
godine mimo Zakona o javnim nabavkama, ponovo su bile predmet kontrole državnih revizora, 
zajedno sa drugim utvrđenim nepravilnostima u poslovanju ove javne medijske ustanove. Među 
njima je nabavka prirodnog gasa za 10,6 miliona dinara, kupovina garderobe i obuće za 3,6 
miliona dinara, ali i plaćanje oglasa u novinama i drugim medijima na koje je dato više od 16 
miliona dinara. Na ovo još treba dodati iznos pripadajućeg poreza - PDV. 

Kada državni revizori utvrde nepravilnosti u trošenju državnih para, to javno preduzeće, opština ili 
drugi korisnik budžeta, dobija određeni rok da te nepravilnosti – otkloni. Potom, mora o svemu da 
obavesti i Državnu revizorsku instituciju kroz takozvani odazivni izveštaj. 

Revizori, zatim, ponovo kontrolišu da li je sve navedeno u ovom izveštaju i – istinito. Radio-
televizija Srbije je Državnoj revizorskoj instituciji dostavila svoj odazivni izveštaj na nepravilnosti 
koje su revizori utvrdili u kontroli sprovedenoj tokom 2019. godine, a koja se odnosi na poslovanje 
RTS u 2018. 

Tačnije, kontrolisane su javne nabavke koje je sprovodilo (ili nije) ovo preduzeće, potom obračun i 
isplata zarada, kao i uplata dobiti u budžet. 

Revizori su tada utvrdili da je RTS u 2018. godini, nepravilno sproveo javne nabavke u iznosu od 
najmanje 439,89 miliona dinara bez PDV.  Bez sprovedenog postupka javne nabavke kada nije 
bilo osnova za izuzeće od primene Zakona o javnim nabavkama, izvršila je nabavke dobara, 
usluga i radova u iznosu od najmanje 72,92 miliona dinara bez PDV. 

Bez pravnog osnova, isplatila je stimulativne naknade zaposlenima za sporazumni prestanak 
radnog odnosa u iznosu od 370 miliona dinara i zbog nepravilnog obračuna povećala zarade 
zaposlenima za iznos od najmanje 262 miliona dinara, utvrdio je tada DRI. 

Kod 29 nabavki, kako su utrdili revizori, RTS nije uopšte primenio zakonski postupak javnih 
nabavki. 

Od memorije do aparata za pritisak 

Tako je 16 miliona dinara dato za objavu oglasa u novinama i drugim medijima, 10,6 miliona 
dinara za nabavku prirodnog gasa od Beogasa, 3,6 miliona dinara za kupovinu garderobe i obuće 
od više trgovinskih kuća (“Zara”, “Office shoes”, “Fashion company…), pa 3,1 milion dinara za 
iznajmljivanje i postavljanje sedećih tribina od firme “Stage pro” iz Čačka, ali i 1,4 miliona dinara za 
nabavku digitalnih aparata za merenje pritiska i  drugih aparata od “Prizme” iz Kragujevca. 
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Za nabavku memorija od 32 gigabajta od kompanije “Coming computer engineering” izdvojeno je 
ukupno 947.711 dinar, dok je za usluge objave tekta u časopisu Story plaćeno ukupno 960.000 
dinara… 

Osim što je sa nekim dobavljačima ugovore potpisivala bez uopšte sprovedenog postupka javnih 
nabavki, RTS je, po oceni revizora, u pojedinim slučajevima i kod sprovedenog postupka  javnih 
nabavki, kršila neka njegova osnovna načela. 
Reč je, konkretno, o ugovorima sa dva advokata koji su sklopljeni radi zastupanja i pružanja 
pravnih saveta u vezi sa pripremom postupaka pred sudovima i drugim organima javne vlasti 

RTS je, u međuvremenu, revizorima dostavio odazvini izvetaj u kojem je naveo da je doneo 
uputstvo za otklanjanje nepravilnosti , kojim se obavezala da sprovede postupke javnih nabavki za 
sve nabavke za koje ne postoji osnov za izuzeće od primene Zakona o javnim nabavkama. 

Kao dokaz RTS je dostavio uz izveđaj i Uputstvo za otklanjanje nepravilnosti od 1. oktobra 2019. 
godine. 

“Na osnovu izvršene provere dokaza koje smo prikupili u postupku revizije odazivnog izveštaja, 
ocenili smo da su navodi u Odazivnom izveštaju koji se odnose na izvršene nabavke bez primene 
Zakona o javnim nabavkama – verodostojni”, ocenili su revizori. 

N1/NOVA.RS 

 

Potpisi direktora dvadeset državnih preduzeća više ne važe 

https://nova.rs/vesti/biznis/potpisi-direktora-dvadeset-drzavnih-preduzeca-vise-ne-vaze/ 

Transparentnost Srbija pozvala je Kancelariju za javne nabavke da sprovede monitoring primene 
zakona u javnim preduzećima i drugim preduzećima u državnom vlasništvu čijim je direktorima 
istekao mandat, i da utvrdi ko je potpisivao planove javnih nabavki i zaključivao ugovore o javnim 
nabavkama. 

Transparentnost navodi 20 preduzeća čiji su direktori u statusu vršioca dužnosti iako je svima 
istekao rok maksimalnog trajanja tog statusa propisan zakonom: “Srbijagas”, “Srbijašume”, “Putevi 
Srbije”, “Pošta Srbija”, “Elektroprivreda Srbije”, JP za podzemnu eksploataciju uglja “Resavica”, 
“Nuklearni objekti Srbije”, “Zavod za udžbenike”, “Mreža most”,  “Emisiona tehnika i veze”, 
“Nacionalni park Kopanik”, “Nacionalni park Fruška Gora”, “Nacionalni park Đerdap”, “Železnica 
Srbije”AD, “Srbija Voz” AD, “Srbija Kargo” AD, Transnafta AD, “Državna lutrija Srbije” DOO, 
“Tvrđava Golubački grad” DOO i “Rezervat Uvac” DOO. 

Ako su posle isteka svog mandata, ugovore potpisivali vršioci dužnosti direktora, to predstavlja 
osnov za ništavost ugovora, objašnjava Nemanja Nenadič iz Transparentnosti Srbija. 

 “Uskoro će osam godina od kako je postala zakonska obaveza da se raspisuju konkursi za 
direktore javnih preduzeća. Pre toga su ta mesta i bila tako uređena da je Vlada postavljala koga 
je htela, sada imamo zakonsku osnovu, rokove koliko može trajati v.d. stanje i ti rokovi se ne 

https://nova.rs/vesti/biznis/potpisi-direktora-dvadeset-drzavnih-preduzeca-vise-ne-vaze/


poštuju. To stvara veće probleme nego pre 2013. godine, jer je tada partijsko postavljenje bilo 
manje više u skladu sa zakonom”, podseća Nenadić. 

Ćulibrk: Vučić ih ne da, kao što nije dao Gašića i Lončara 

Pre godinu dana na predlog MMF-a da se primeni zakon i na konkursu izaberu direktori javnih 
preduzeća i da se završi sa vršiocina dužnosti direktora, predsednik Srbije Aleksandar Vučić rekao 
je ne, podseća urednik NIN-a Milan Ćulibrk. 

“Ko što je onomad rekao: ‘Ne dam Gašića, ne dam Lončara, ne dam ovog, ne dam onog’, jer po 
njegovom mišljenju, pravi direktori bi se ponašali drugačije, ne bi slušali izvršnu vlast. Svedoci 
smo procena Svetske banke da to kako se upravlja javnim i državnim preduzećima, godišnje 
poreske obveznike košta 300 miliona evra”, upozorava Ćulibrk. 

Vučić najavio konkurse, ali od tada ništa 

To jeste jedna anomalija koja piše i u izveštaju Evropske komisije, priznao je predsednik Srbije 
početkom decembra ali promena još nema 

“Uskoro ćemo ići na konkurs za sve direktore javnih preduzeća. Verujem da Vlada već preduzima 
mere, to sam danas čak i ja pomenuo na sastanku. To je posle razgovora sa evropskim 
predstavnicima, bila moja molba članovima Vlade Srbije, i potpuno sam siguran da će Vlada to da 
uradi”, poručio je tada Vučić. 

Iz izveštaja Državne revizorske institucije vidi se da su oko 400 miliona evra Putevi Srbije potrošili 
ne poštujući zakon o javnim nabavkama. Direktor ne postoji, postoji v.d. koji nema prava da bilo 
šta potpisuje jer je pre osam godina istekao rok otkad on više ne bi mogao da bude na tom mestu. 

TANJUG/NOVA.RS 

Neoporezivi iznos zarade sa 16.300 povećan na 18.300 
dinara 

https://nova.rs/vesti/biznis/neoporezivi-iznos-zarade-sa-16-300-povecan-na-18-300-dinara/ 

Od danas, 1. januara 2021. godine, neoporezivi iznos zarade biće povećan sa 16.300 dinara na 
18.300 dinara mesečno. 

Time se obezbeđuje smanjenje fiskalnog opterećenja prihoda koje fizička lica ostvare po osnovu 
rada. 

U cilju podsticanja zapošljavanja, izmenama Zakona o porezu na dohodak građana takođe je 
predviđeno produženje važenja olakšica za zapošljavanje novih lica do kraja 2021. godine. 

https://nova.rs/vesti/biznis/neoporezivi-iznos-zarade-sa-16-300-povecan-na-18-300-dinara/


Te olakšice se odnose na pravo na povraćaj dela plaćenog poreza po osnovu zarade 
novozaposlenog lica od 65 do 75 odsto, u zavisnosti od broja novozaposlenih lica, sa 31. 
decembra 2020. godine na 31. decembar 2021. godine. 

Izmenama tog zakona predviđeno je proširenje poreskog oslobođenja kod poreza na dobitke od 
igara na sreću, na dobitke ostvarene od svih posebnih igara na sreću, uključujući i posebne igre 
na sreću kada se priređuju preko sredstava elektronske komunikacije. 

 

NOVA.RS/RTS 

Struja poskupljuje u februaru, a računi veći već u januaru 

https://nova.rs/vesti/biznis/struja-poskupljuje-u-februaru-a-racuni-veci-vec-u-januaru/ 

Struja će poskupeti 1. februara 3,4 odsto. Ali pre toga, već na januarskim računima čeka nas više 
od četiri puta povećana naknada za podsticanje proizvodnje obnovljive energije. Zbog te stavke, 
računi za struju biće u proseku veći oko 150 dinara. 

Naknada za obnovljive izvore energije sa 0,093 dinara po potrošenom kilovat-satu povećana je na 
0,437 dinara. Poslednja promena bila je 2015, pa u Vladi kažu da je povećanje neophodno jer je 
od tada u rad pušteno čak sedam vetroparkova. 

“To znači koliko god povlašćeni proizvođač proizvede te električne energije, ubaci je u mrežu, EPS 
taj iznos plaća. Samo prošle godine mi pričamo o milijardama dinara koje su plaćene. Nije to čak 
više ni pitanje naše želje ni da li mi to hoćemo ili nećemo, nema životne sredine, nema razvoja 
enrgetike i rudrstva ukoliko ne budemo uložili mnogo više u ono što se zove proizvodnja električne 
energije iz obnovljivih izvora”, objašnjava Zorana Mihajlović, ministarka za rudarstvo i energetiku. 

Iako je naknada za podsticanje zelenih kilovata uvedena pre sedam godina, većini građana još 
nije najjasnije šta plaćaju i gde taj novac ide. 

“Namet još jedan, ne može da bude dobro, ali možda je i dobro ako se iskoristi u korisne svrhe”, 
navodi jedan od anketiranih građana dok njegova sugrađanka dodaje: 

“Daj Bože, da bude čista energija, ja bih baš volela, ako već treba da plaćam”. 

Subvencije za zelene kilovate, takozvane “Fidin tarife” Evropska unija uvela je još krajem prošlog 
veka, jer je takva struja bila preskupa. Danas je energija iz vetra i sunca dobrim delom zamenila 
proizvodnju iz uglja. 

“Taj medeni mesec u posticajima kroz ‘fidin tarife’ je prošao odavno u Evropskoj uniji. I naravno 
jedan od vrlo važnih aspekata tog novog tržišnog koncepta posticaja ogleda se u tome da je 
znatno pala cena samih kapitalnih investicija u obnovljive izvore. Sama cena investicija je tri do 
četiri puta niža nego pre deset godina”, navodi Miloš Mladenović, izvršni direktor srpske berze 
električne energije”SEPEKS”. 

https://nova.rs/vesti/biznis/struja-poskupljuje-u-februaru-a-racuni-veci-vec-u-januaru/


U resornom ministrstvu kažu da i Srbija sledi taj put ali da kasnimo. Prvi korak jesu subvencije, 
drugi je aukcijska prodaja struje koja unosi konkurenciju među proizvođače, što je već praksa u 
Uniji, pa tek treći ukidanje podsticaja. 

“Mi moramo da razvijemo tržište obnovljivih izvora, mi moramo da imamo više postrojenja 
instalisane snage iz obnovljivih izvora energije. Negde možemo to da očekujemo možda za 
godinu, za dve ili tri godine, praktično da imamo takvo stanje i onda možemo pričati o tom trećem 
koraku”, ističe ministarka Mihajlović. 

U međuvremenu, dobićemo i Zakon o obnovljivim izvorima energije. Dodatni razlog da se što pre i 
što više obezbedi čiste energije jeste najava Evropske unije da će uvesti penale za velike 
zagađivače. 

TANJUG/VEČERNJE NOVOSTI 

 

PROMENjENA STAROSNA GRANICA: U penziju idemo 

još stariji, evo šta se sve menja 
 
https://www.novosti.rs/vesti/drustvo/950999/promenjena-starosna-granica-penziju-idemo-jos-
stariji-evo-sta-sve-menja 
 
OD 1. januara važe novi uslovi za odlazak u starosnu i prevremenu penziju, tako da se granica 
za odlazak u starosnu penziju kod žena pomera za dva meseca. 
Tako će žene u 2021. godini u starosnu penziju moći da odu sa 63 godine i dva meseca života 
i najmanje 15 godina staža osiguranja. Za muškarce će važiti isti uslovi kao i 2020. godine, 
dakle 65 godina života i najmanje 15 godina staža osiguranja. 
 
Osim ovog osnova za starosnu penziju, osiguranici oba pola mogu to pravo ostvariti sa 
navršenih 45 godina staža osiguranja, bez obzira na godine života. 
 
Od 1. januara 2021. se menjaju i uslovi za ostvarivanje prava na prevremenu starosnu penziju, 
pa će muškarcima biti potrebno 40 godina staža osiguranja i 59 godina života, a ženama 
najmanje 39 godina i četiri meseca staža osiguranja i 58 godina i četiri meseca života. U ovom 
slučaju penzija se trajno umanjuje za 0,34 odsto za svaki mesec pre navršenih godina života 
propisanih za sticanje prava na starosnu penziju u toj kalendarskoj godini, a ukupan iznos 
umanjenja za prevremenu starosnu penziju može maksimalno da iznosi 20,4 odsto.  
 
Kako aktuelni Zakon o penzijskom i invalidskom osiguranju predviđa, razlika u uslovima za 
penzionisanje muškaraca i žena biće sve do 2032. Tada će građankama Srbije za redovnu 
penziju biti potrebno kao i muškarcima - 65 godina života i 15 staža. Zato će se do tada, u 
narednih 14 godina, ukoliko se ne promeni zakon, starnosna granica za penzionisanje žena 
postepeno povećavati. 
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SRBIJADANAS.COM/BLIC 

DA LI ĆE TOP DESET POSLOVA U SRBIJI ZADRŽATI 
SVOJE MESTO? Kolike će biti plate posle korone i šta je 
najtraženije 

https://www.srbijadanas.com/biz/vesti/da-li-ce-top-deset-poslova-u-srbiji-zadrzati-svoje-mesto-

kolike-ce-biti-plate-posle-korone-i-sta-je-2021-01-

03?utm_source=ShareMedia&utm_medium=widget&utm_campaign=interna%2brazmena 

 

Akademci koji najteže dolaze do posla su oni koji su završili neku humanističku nauku 

Pandemija korona virusa je izmenila sve, pa i tržište rada. Poslovi koji su bili traženi više nisu i 
obrnuto, zanimanja kojih je uvek bilo među nezaposlenima, sada su deficitarna. A kako će 
situacija izgledati naredne godine, ili još preciznije kada pandemiji dođe kraj? 

Na osnovu analize prijavljenih potreba koje su poslodavci dostavili Nacionalnoj službi za 
zapošljavanje (NSS) među zanimanjima za koje je potreban niži nivo obrazovanja traženi su 
poslovi čistača prostorija, manipulanta u proizvodnji kablova i provodnika, komunalnog 
higijeničara, šivača tekstila, pomoćnog građevinskog radnika, pakera... 

- Kada govorimo o srednjem nivou obrazovanja, traženi su prodavci, šivači konfekcije, 
elektrozavarivači. U IV stepenu stručne spreme potrebne su medicinske sestre, medicinski 
tehničari, građevinski tehničari, mašinski tehničari, ekonomski tehničari, a traženi su i poslovni 
sekretari i zavarivači gasom - objašnjavaju u NSZ. 

Među nezaposlenima višeg i visokog nivoa obrazovanja, do posla će najbrže doći fiziterapeut, 
komercijalista, menadžer, vaspitač predškolske dece, mašinski inženjer. 

Na osnovu analize prijavljenih potreba koje su poslodavci dostavili Nacionalnoj službi za 
zapošljavanje (NSS) među zanimanjima za koje je potreban niži nivo obrazovanja traženi su 
poslovi čistača prostorija, manipulanta u proizvodnji kablova i provodnika, komunalnog 
higijeničara, šivača tekstila, pomoćnog građevinskog radnika, pakera... 

- Kada govorimo o srednjem nivou obrazovanja, traženi su prodavci, šivači konfekcije, 
elektrozavarivači. U IV stepenu stručne spreme potrebne su medicinske sestre, medicinski 
tehničari, građevinski tehničari, mašinski tehničari, ekonomski tehničari, a traženi su i poslovni 
sekretari i zavarivači gasom - objašnjavaju u NSZ. 

Među nezaposlenima višeg i visokog nivoa obrazovanja, do posla će najbrže doći fiziterapeut, 
komercijalista, menadžer, vaspitač predškolske dece, mašinski inženjer. 

A ko danas najteže dolazi do posla? 
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- Na žalost, akademci koji najteže dolaze do posla su oni koji su završili neku humanističku nauku, 
kao što su na pimer istoričari umetnosti. Kada je u pitanju srednja stručna sprema, utvrđeno je da 
se na evidenciji nezaposlenih lica Nacionalne službe za zapošljavanje najduže zadržavaju osobe 
čija su zanimanja u međuvremenu zastarela i za koja više ne postoji potreba na tržištu rada - 
objašnjavaju u NSZ. 

Na evidenciji se najduže zadržavaju ljudi koji se bave zanimanjima kojih je na evidenciji mnogo 
više u odnosu na broj registrovanih slobodnih radnih mesta. 

- To su mašinski tehničar, mehaničar za poljoprivredne mašine, mehaničar za tekstilne mašine, 
metalostrugar, rukovalac poljoprivrednih mašina; u oblasti poljoprivrede, proizvodnje i prerade 
hrane u zanimanjima a pomoćni daktilograf, daktilograf, upravni tehničar, birotehničar, pravni 
tehničar, pravnik - objašnjavaju u NSZ. 

Ukoliko uporedimo trenutnu tražnju na tržištu rada, u odnosu na isti period prošle godine, uočeno 
je da 
je smanjena tražnja za profilima iz grupe zanimanja i delatnosti ugostiteljstva i turizma i 
saobraćaja, dok je povećana tražnja za zanimanjima iz delatnosti medicinara i trgovine. 

- Procena Nacionalne službe za zapošljavanje je da će u narednom periodu, po eventualnom 
prestanku postojeće epidemiološke situacije, najveće šanse imati lica za zapošljavanje u uslužnim 
delatnostima kao što su ugostiteljstvo-hotelijerstvo, frizerske usluge, prehrana, zatim u trgovini, 
stolarskim delatnostima, zavarivači, kao i u oblasti građevine, drumskog saobraćaja, medicinari, 
profili iz oblasti elektrotehnike i elektromehanike, operateri na CNC mašinama i higijeničari. 

Isto tako, očekuje se porast potražnje u oblasti informacionih tehnologija, što je logično ako se u 
obzir uzme  sve veća promocija elektronske, onlajn, trgovine i usluga. 

 

 
 
 

JUN ISPRATILI SA PROFITOM: Na polovini prošle 
godine u plusu bile 22 državne firme, dok je 13 
zabeležilo minus na računu 
 
https://www.novosti.rs/vesti/ekonomija/951093/jun-ispratili-profitom-polovini-prosle-godine-
plusu-bile-22-drzavne-firme-dok-13-zabelezilo-minus-racunu 
 

PRESEK posle prve polovine prošle godine nagoveštava da bi javna preduzeća, posle manjka 
od oko 18 milijardi na kraju 2019, tešku i neizvesnu 2020. mogla da završe sa profitom.  
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Na kraju juna ostvarila su dobit od 8,9 milijardi dinara. U ovom periodu sa profitom od ukupno 
11,5 milijardi su poslovala 22 javna preduzeća, dok su njihove kolege u preostalih 13 ostvarile 
gubitak od 2,6 milijardi dinara. I jedni i drugi su premašili očekivanja nadležnih. U ovom 
periodu su verovali u dobit od 5,5 milijardi, ali i gubitak na nivou od 2,3 milijarde dinara.  
Priprema Programa ekonomskih reformi za period od 2021. do 2023. godine otkriva i da su 
značajne uštede u javnim preduzećima ostvarene uz asistenciju Grupe za praćenje fiskalnih 
rizika vezanih za njihovo poslovanje. Ova grupa je odgovorna za praćenje 35 strateški važnih 
preduzeća u državnom vlasništvu, kao i finansijskih institucija u većinskom državnom 
vlasništvu. 
 
- Grupa prati finansijski učinak i izvršenje tromesečnih i godišnjih planova kroz prilagođene 
finansijske modele, takođe prati relevantne ključne pokazatelje učinka i zakazuje redovne 
poslovne sastanke sa najvišim rukovodstvom i finansijskim rukovodiocima državnih preduzeća 
- stoji u Nacrtu programa reformi. - Grupa je inicirala restrukturiranje, prilagođavanje 
projektovanog budžeta i strukture troškova insistirajući na tome da svako državno preduzeće 
revidira strukturu troškova za 2020. godinu i smanji predviđene operativne troškove kao i 
planove kapitalnih izdataka. Sprovođenjem preporuka ukupna projektovana kombinovana 
finansijska ušteda državnih preduzeća iznosila je 290 miliona evra operativnih troškova i 256 
miliona evra kapitalnih izdataka. 
 
Ovo telo je radilo i na smanjenju troškova nekoliko ključnih kompanija u većinskom državnom 
vlasništvu u odbrambenoj industriji i kompanija iz portfelja Ministarstva privrede.  
- Mere restrukturiranja rezultirale su zajedničkom uštedom od oko 500 miliona evra operativnih 
troškova i oko 71 milion evra kapitalnih izdataka - stoji u Nacrtu. 
Javna preduzeća zapošljavaju oko 81.000 ljudi. Ukupan kapital republičkih javnih preduzeća 
na kraju prošle godine iznosio je 1.751 milijardu dinara. U 2019. godini državne subvencije 
činile su 6,4 odsto njihovih ukupnih prihoda. 
 
EPS KAO AKCIONARSKO DRUŠTVO 
 
TOKOM 2021. godine "Elektroprivreda Srbije" trebalo bi da promeni pravni status i registruje 
se kao akcionarsko društvo, što je u skladu sa trenutnim procesom restrukturiranja i finansijske 
konsolidacije kompanije. Cilj je da se unapredi profitabilnost i profesionalizuje rukovođenje 
preduzećem. 
 
 

Ovo su najveći poreski dužnici! 
 
https://www.novosti.rs/vesti/ekonomija/950305/drzava-objavila-spisak-ovo-najveci-poreski-
duznici 
 
PORESKA uprava Srbije objavila je liste najvećih poreskih dužnika, a na vrhu spiska najvećih 
dužnika nalazi se privredno društvo za finansijsko posredovanje „Mera invest“ iz Beograda 
koje duguje 1,1 milijardi dinara. 
Vlasnik ove firme je Mera Investment sa Kipra. Direktor je Živojin Petrović.  
 
Samo deset najvećih poreskih dužnika duguju državi nešto više od šest milijardi dinara.  
Na drugom mestu liste najvećih poreskih dužnika, aktivnih kompanija, nalazi se „Magma prom“ 
iz Šapca koje duguje državi 1,04 milijardu dinara, treće mesto zauzima „Termol Beograd“ sa 
805 miliona dinara, zatim „Prodeksim“ iz Beograda sa 770 miliona, a na pe tom mestu je 
„Holding Komgrap“ iz glavnog grada – 548 miliona. 
 
Najzaduženiji preduzetnik među 2.636 preduzetnika je zanatsko građevinska radnja SWM 
Ljubomir Opina iz Lapova sa dugom od 129 miliona dinara. 
 

https://www.novosti.rs/vesti/ekonomija/950305/drzava-objavila-spisak-ovo-najveci-poreski-duznici
https://www.novosti.rs/vesti/ekonomija/950305/drzava-objavila-spisak-ovo-najveci-poreski-duznici


Među najvećim dužnicima koji su u stečaju (a ukupno ih na listi ima 764), nalazi se i Beobanka 
u stečaju sa 33,5 milijardi dinara duga, zatim Astra banka sa 20 milijardi duga i Beogradska 
banka sa 18 milijardi duna. 
 
Na spiskovima poreskih aktivnih dužnika od kojih je moguće naplatiti dug, dužnika -
preduzetnika, dužnika u stečaju i onih kojima je privremeno oduzet PIB, zaključno sa 30. 
novembrom, nalazi se nalazi se više od 3.000 poreskih dužnika, objavila je Poreska uprava. 
Aktivnih društava od kojih je moguće naplatiti dug je 335. 
 
 

TANJUG/VEČERNJE NOVOSTI 

 

UZ FLEKSIBILNIJI SISTEM DO POSLA : Od 1. januara 
napuštanje dosadašnje kontrole zapošljavanja 
 
https://www.novosti.rs/vesti/ekonomija/950277/fleksibilniji-sistem-posla-1-januara-napustanje-
dosadasnje-kontrole-zaposljavanja 
 

OD 1. januara 2021. biće napuštena dosadašnja kontrola zapošljavanja u javnom sektoru za 
koje je bila neophodna saglasnost i dozvola Vlade Srbije i uveden fleksibilniji sistem, uz 
određena ograničenja. 
 

Tako će ubuduće korisnici javnih sredstava sami donositi odluke o zapošljavanju, shodno 
potrebama i u zavisnosti od novca kojim raspolažu, uz određeno ograničenje.  
 
To ograničenje se odnosi na zapošljavanje do 70 odsto od broja zaposlenih koji su napustili to 
preduzeće tokom prethodne godine. 
 
Ukoliko je, na primer, 10 zaposlenih napustilo jednu ustanovu tokom prethodne godine, 
maksimalan broj ljudi koji može biti zaposlen je sedam. 
 
O prijemu novozaposlenih na neodređeno i određeno vreme u svojstvu pripravnika iznad tog 
procenta odlučuje Vlada Srbije. 
 
Fleksibilni sistem zapošljavanja u javnom sektoru utvrđen je izmenama Zakona o budžtskom 
sistemu, a važiće do 31. decembra 2023. godine. 
 
 

BETA/NOVA.RS 

 
 

CLS: Viša cena vode u Beogradu, nejasni razlozi 
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https://nova.rs/vesti/biznis/cls-visa-cena-vode-u-beogradu-nejasni-razlozi/ 

Centar za lokalnu samoupravu ocenio je da su nejasni razlozi za poskupljenje cene tekuće vode u 
Beogradu za pet odsto od 1. januara i da nije poznato za koje namene će se koristiti dodatna 
sredstva koja na taj način budu prikupljena od građana. 

U saopštenju se navodi da svaka korekcija cene komunalnih usluga mora biti odraz podizanja 
kvaliteta tih usluga, a građani moraju znati šta tačno dobijaju za svaki dinar više koji plate javnim 
preduzećima. 

Ta organizacija tvrdi da će prosečno domaćinstvo od početka februara plaćati uslugu isporuke i 
odvođenja vode oko 85 dinara više nego do sada i podseća da je kompanija “Beogradski vodovod 
i kanalizacija” i pre 15 meseci uvećala cenu za 131 dinar po domaćinstvu, kroz uvođenje stavke 
pod nazivom “pogonska spremnost sistema”. 

“Potpuno je nejasno zašto Beogradski vodovod, za manje od godinu i po dana, već drugi put 
podiže cenu svojih usluga, pogotovo imajući u vidu da je ovo preduzeće beležilo neto dobit i pre 
ovih poskupljenja. Ona je u 2019. godini iznosila 19 miliona dinara, a ranijih godina i mnogo više”, 
navodi se. 

FONET/NOVA.RS 

 

“Više ljudi će umreti zbog ekonomije nego od virusa” 

 
https://nova.rs/vesti/biznis/vise-ljudi-ce-umreti-zbog-ekonomije-nego-od-virusa/ 

Ovo što sada živimo sigurno je jedna vrsta svetske krize i malog rata, ali njih, za razliku od Velike 
depresije i velike svetske ekonomske krize iz 2008. i 2009. godine, nisu izazvale banke, izjavila je 
novinarka mesečnika Nova ekonomija Ivana Pavlović i upozorila da je "nevidljivi virus" udario u 
srce realnog sektora. 

Privreda, industrija i mala i srednja preduzeća tek bi trebalo da se izbore sa onim što se dešava, 
ukazala je Pavlović u serijalu razgovora za FoNet Destinacija, posvećenom posledicama 
pandemije koronavirusa i procenila da će se kriza možda prebaciti i na finansijski sektor. 

Upitana kako je Srbiji u vreme pandemije uspelo da ima najmanji pad BDP u Evropi, Pavlović je 
odgovorila da se „naš uspeh odražava srećom u nesreći da nemamo more“. 

Kako je ocenila, “u 2020. godini smo konačno videli u čemu je ‘lepota’ toga što nemamo more i 
razvijenu tu vrstu turizma”, jer je kriza najviše pogodila one zemlje čiji je najveći deo BDP upravo 
turizam. 

Prema njenom objašnjenju, razlog što Srbija nije “pala” nije u tome što je imala najbolje mere 
ekonomske politike, već zato što u strukturi privrede dominiraju grane čije proizvode građani 
najviše koriste u svakodnevnom životu. 
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Misleći na hranu i kućnu hemiju, Pavlović je među razloge uvrstila i to “što nemamo neke 
visokotehnološke grane i turizam”, koji su sada svuda pretrpeli najveći udar. 

“Ako se prošetate bilo kojim gradom u Srbiji i pogledate koji su lokali ‘zakantačeni’, može se videti 
da su stradale turističke agencije, sektor usluga i trgovina koja je plaćala vrlo skupe zakupe”, rekla 
je. 

Pavlović je predočila i da je “ivent industrija” organizatora svadbi, rođendana i drugih manifestacija 
“potpuno pokošena”. 

Pored industrije hrane, koja je kratkoročno zabeležila rast tokom pandemije i farmaceutske 
industrije, porast su zabeležili svi poslovi u vezi sa digitalizacijom i onlajn prodajom, istakla je ona i 
protumačila da je digitalizacija bila “jedini način da preživite”. 

“I dalje će bujati onlajn servisi, imajući u vidu da većina firmi u Srbiji već sada planira da se do juna 
ne vrati u kancelarije”, predvidela je Pavlović, koja se nada da će tu biti različitih poslovnih ideja 
“čak i iz Srbije”. 

Govoreći o merama države za ublažavanje posledica krize, ona je pohvalila „relativno brzu“ 
reakciju Vlade, ali je konstatovala da te mere nisu bile selektivne i targetirane „ka onim ljudima i 
sektorima kojima su stvarno bile potrebne“. 

U tom smislu, smatra Pavlović, Srbija je možda „potrošila kviska“ merom kojom je po 100 evra 
deljeno svim građanima linearno, „pošto smo došli u situaciju da je jasno da je nekim sektorima i 
sada potrebna pomoć, jer su bukvalno na kolenima i pred gašenjem“. 

Prema njenoj oceni, stalno se zaboravlja da “nema nikakve pomoći za ljude koji su radili u sivoj 
ekonomiji i neformalnom sektoru, sa vrlo labavim formama radnih ugovora”. 

“Ti ljudi su odmah ostali bez posla i nisu mogli da se prijave Nacionalnoj službi za zapošljavanje. 
Ako su i mogli, ta pomoć koju dobijate na birou je mnogo manja nego što je bila, a Vlada ni na koji 
način ne predviđa finansijsku podršku za takve ljude, porodice i decu”, ocenila je Pavlović. 

Kada je reč o penzionerima, ona smatra da opcija linearne pomoći penzionerima, kao i činjenica 
da „svima delite pomoć, a niste targetirali grupe, govori o nekoj vrsti populizma“. 

Od samog početka krize stizala su upozorenja da postoji smrtnost od virusa, podsetila je Pavlović, 
ali je napomenula da postoje i privredna i ekonomska smrtnost. 

“Nažalost, mnogo više ljudi će umreti od posledica ove pandemije nego od samog virusa, odnosno 
mnogo više ljudi će umreti, nastradati i izgubiti i fizičko i psihičko zdravlje zbog siromaštva, gladi, 
izvršitelja i kredita”, procenila je Pavlović. 

Ona je konstatovala da su građani Srbije, „nažalost, navikli na takve lomove“ i dodala da Vlada 
Srbije nema mnogo mogućnosti, u poređenju sa nekim drugim zemljama, u kojima su finansijski 
paketi pomoći bili „veoma izdašni“. 

Prema njenom mišljenju, pitanje je da li Vlada ima prostora da ubacuje “novi keš”, ne samo 
zaduživanjem, nego i primarnom emisijom, što bi značilo da štampa pare.Potrebno je ispuniti neke 
uslove, kako se u zemlji ne bi stvorili inflacija i dodatna nesigurnost, zaključila je Pavlović. 



 


